
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XXXII/21 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

w dniu 26 maja 2021 r.
 
Obrady rozpoczęto 26 maja 2021 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 22:26 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 22 członków. Nieobecny radny Marcin Fica. Lista obecności stanowi 
zał. Nr 1 do protokołu.

Numery podjętych uchwał: 

1. Uchwała Nr XXXII/444/2021 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.
2. Uchwała Nr XXXII/445/2021 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr XXXII/446/2021 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 

Powiatowej Policji w Raciborzu. 
4. Uchwała Nr XXXII/447/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2020r. do 31 grudnia 2020 r. 

5. Uchwała Nr XXXII/448/2021 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

6. Uchwała Nr XXXII/449/2021 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego i wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego osoby ubiegającej 
się o przyznanie dodatku mieszkaniowego. 

7. Uchwała Nr XXXII/450/2021 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej utworzenia i prowadzenia 
ośrodka rehabilitacji dla zwierząt.

8. Uchwała Nr XXXII/451/2021 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Markowickie 
Tarasy. 

9. Uchwała Nr XXXII/452/2021 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu przy ulicy ks. Józefa Londzina.

10. Uchwała Nr XXXII/453/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek 
gruntu położonych w Raciborzu przy ul. Drewnianej.  

11. Uchwała Nr XXXII/454/2021 w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta 
Racibórz.

12. Uchwała Nr XXXII/455/2021 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Raciborzu.

13. Uchwała Nr XXXII/456/2021 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gliwicach skargi na Uchwałę Nr XXV/358/2020 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 25 listopada 2020 r. w sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady 
Miasta Racibórz.

Uczestnicy sesji – goście:

− Poseł na Sejm RP Gabriela Lenartowicz
− Siostra  Monika  Polok  ze  Zgromadzeniu  Misyjnemu  Sióstr  Służebnic  Ducha  Świętego

w Raciborzu
− Siostra  Marietta  Halfar  ze  Zgromadzeniu  Misyjnemu  Sióstr  Służebnic  Ducha  Świętego

w Raciborzu 
− Siostra  Anna  Gancarczyk  ze  Zgromadzeniu  Misyjnemu  Sióstr  Służebnic  Ducha  Świętego

w Raciborzu
− Ksiądz Prałat Jan Szywalski
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Uczestnicy sesji z ramienia urzędu miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy
− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
− Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska - Gralak
− Komendant Straży Miejskiej w Raciborzu Wiesław Buczyński
− Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Robót Drogowych Spółka z o.o. Krzysztof Wrazidło
− Prezes Zarządu Unia Spółka z o.o. Kamil Paruzel 

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

− Otwarcia XXXII sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Marian Czerner, informując, że 
sesja jest nagrywana i transmitowana. Następnie powitał zebranych radnych, prezydenta miasta 
i zastępców prezydenta miasta oraz obecnych gości. Następnie stwierdził, że aktualnie na sesji 
jest obecnych 22 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. Dalej przekazał, że 
do zawiadomienia o zwołaniu sesji został dołączony porządek obrad oraz poinformował o 
następujących uzupełnieniach tego porządku:  
1. Do pkt. 6 - Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok  – dodano 

autopoprawkę.
2. Po konsultacjach w pkt. 10 uzupełniono uzasadnienie Uchwały w sprawie określenia wzoru 

wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego i wzoru deklaracji o dochodach 
gospodarstwa domowego osoby ubiegającej się o przyznanie dodatku mieszkaniowego. 

3. Po konsultacjach w pkt. 13 uzupełniono uzasadnienie Uchwały w sprawie nadania drodze 
wewnętrznej nazwy ul. Markowickie Tarasy. 

4. Po konsultacjach w pkt. 18 uzupełniono uzasadnienie Uchwały w sprawie postanowienia o 
odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, 

oraz wniósł wniosek formalny o zmianę tego porządku obrad w poniższym zakresie:
1) wniosek Przew. RM o ujęcie w porządku obrad  po punkcie 2 punktu - Wręczenie medalu 

„Zasłużony dla Miasta Raciborza” Zgromadzeniu Misyjnemu Sióstr Służebnic Ducha 
Świętego w Raciborzu nadanego Uchwałą Nr XXX/424/2021 Rady Miasta Racibórz z dnia 
31 marca 2021 r. - wystąpienia zaproszonych gości.

2) wniosek Prezydenta Miasta o ujęcie w porządku obrad Uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej - do pkt. 6,

i z uwagi na brak innych zgłoszeń zarządził głosowanie przedstawionych zmian.
Głosowano wniosek w sprawie:
włączenia do porządku obrad zmian przedstawionych przez Przew. RM. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica
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Rada przyjęła powyższy wniosek, tym samym ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Wręczenie medalu „Zasłużony dla Miasta Raciborza” Zgromadzeniu Misyjnemu Sióstr 

Służebnic Ducha Świętego w Raciborzu nadanego Uchwałą Nr XXX/424/2021 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 31 marca 2021 r. - wystąpienia zaproszonych gości.

4. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2020 r.
5. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta 

Racibórz na lata 2014 – 2020 za rok 2020.
6. Sprawozdanie z działalności spółek miejskich.
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w 

Raciborzu. 
9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2020r. do 31 grudnia 2020 r. 

10. Uchwała w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 

11. Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego i wzoru 
deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego osoby ubiegającej się o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego. 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej utworzenia i prowadzenia ośrodka rehabilitacji 
dla zwierząt.

13. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu. 

14. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Markowickie Tarasy. 
15. Raport o stanie gospodarowania zasobem nieruchomości w Gminie Racibórz.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu 

przy ulicy ks. Józefa Londzina.
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu położonych w

Raciborzu przy ul. Drewnianej.  
18. Uchwała w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz.
19. Uchwała w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.
20. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji w Raciborzu.
21. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach 

skargi na Uchwałę Nr XXV/358/2020 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 listopada 2020 r. w 
sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Racibórz.

22. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
23. Wolne wnioski i informacje.
24. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Marian Czerner poprosił wszystkich zebranych aby minutą ciszy uczcić pamięć asp.
Michała Kędzierskiego - policjanta, który tragicznie zginął na służbie.

2. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
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przyjęcia protokołu z XXXI sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Leon Fiołka
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica

3. Wręczenie medalu „Zasłużony dla Miasta Raciborza” Zgromadzeniu Misyjnemu Sióstr 
Służebnic Ducha Świętego w Raciborzu nadanego Uchwałą Nr XXX/424/2021 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 31 marca 2021 r. - wystąpienia zaproszonych gości.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że na dzisiejszej sesji zaszczyciły nas swoją obecnością
siostry Monika Polok, Marietta Halfar i Anna Gancarczyk ze  Zgromadzenia Misyjnego Sióstr
Służebnic  Ducha  Świętego  w  Raciborzu.  Następnie  realizując  zapis  Uchwały  Nr
XXX/424/2021 Rady Miasta Racibórz z dnia 31 marca 2021r.  wręczył siostrom Zgromadzenia
Misyjnego Sióstr Służebnic Ducha Świętego w Raciborzu nadany tytuł „Zasłużony dla Miasta
Raciborza” wraz z medalem.   

 Siostra Anna Gancarczyk ze  Zgromadzenia Misyjnemu Sióstr  Służebnic  Ducha Świętego w
Raciborzu  przekazała,  że  całe  zgromadzenie  czuje  się  zaszczycone  tym  wyróżnieniem.
Dziękując Prezydentowi Miasta i  Radzie Miasta za nadanie tytułu i  medalu „Zasłużony dla
Miasta  Raciborza”  przekazała,  że  jest  to  okazja  do  tego  aby  podzielić  się  działalnością
zgromadzenia  w  setną  rocznicę  założenia  Klasztoru  Annuntiata.  Wskazała,  że  obecnie
zgromadzenie wykonuje swą prace na wszystkich kontynentach, w 49 krajach gdyż głównym
celem zgromadzenia jest kształcenie misjonarek, niemniej siostry zgromadzenia bardzo mocno
angażują  się w życie  społeczne  miasta,  zaradzając  potrzebom jego mieszkańców. Następnie
odtworzono krótki film przedstawiający całe spektrum działalności zgromadzenia.     

 Radny Piotr  Klima przekazał,  że  przedstawiony film utwierdza  w przekonaniu,  że  Klasztor
Annuntiata jest niezwykłym dobrem dla miasta i mieszkańców całego regionu. Dalej podkreślił,
że nieobecna dzisiaj  z ważnych przyczyn siostra przełożona Dolores co dwa tygodnie pisze
artykuły w Nowinach Raciborskich poświęcone sprawom wiary i religii i jest to kontynuacja
dzieła rozpoczętego przez wieloma laty przez księdza prałata Jana Szywalskiego też obecnego
na dzisiejszej sesji. Dalej uznał, że dla wielu przedstawiony film będzie cenną pamiątka ale też i
wspaniałą promocją miasta.      

 Przew. RM Marian Czerner podziękował siostrom zgromadzenia za przybycie i zarządził  10
minutową przerwę w obradach. Przerwa od godz. 16:00  - 16:18.  

 Po przerwie Przew. Marian Czerner  jeszcze  raz powitał  obecną na sesji  Poseł  na Sejm RP
Gabrielę Lenartowicz i oddał jej głos.

 Poseł na Sejm RP Gabriela Lenartowicz korzystając z uprawnień posłów przedstawiła radnym
relację  z działań poselskich związanych z działalnością  Ramety,  a więc toczącej  się sprawy
karnej  i  wyroku sądu 1 instancji,  spraw toczących się  w sądzie  pracy,  wniosku o upadłość
zakładu  oraz  pism  do  PFRON-u  i  Pełnomocnika  ds.  Osób  Niepełnosprawnych  w  randze
wiceministra. Dodała, że obecnie w zakładzie jest prowadzona ponowna kontrola PIP.  Dalej
omówiła  także  korespondencję  kierowaną  do  Prezydenta  Miasta,  a  dotyczącą  umorzenia
podatku od nieruchomości i udzielenia pomocy pracownikom Ramety przez Ośrodek Pomocy
Społecznej w Raciborzu. Zaapelowała tez o zorganizowanie przez Starostwo bezpłatnej pomocy
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prawnej oraz poprosiła Prezydenta Miasta o rozpoznanie tematu skutecznej pomocy społecznej
osobom, które się do tego kwalifikują. Dalej omówiła również korespondencję z Prokuratorem
Generalnym. Następnie przedstawiła radnym sprawy toczące się w parlamencie, a mianowicie
temat prac nad zmianami w ustawie o gospodarce odpadami w kwestii możliwości dopłaty do
systemu gospodarki odpadami oraz w kwestii  rozszerzonej odpowiedzialności  producenta za
odpady.   Kolejnym  przedstawionym  tematem  była  sprawa  reformy  sieci  szpitali  i  kwestia
wyboru  wariantu.  Na  koniec  wskazała  na  zawieszone   prace  przy  zmianie  ustawy  o
ochotniczych strażach pożarnych oraz dodała, że chętnie pozna opinię samorządu miejskiego
we wszystkich poruszanych dzisiaj przez nią kwestiach.   

 Radny Piotr Klima podziękował za zaangażowanie w wymienione sprawy. Dalej odnosząc się
do kwestii Ramety uznał, że należy zastanowić się w temacie przyszłości innych pracodawców
w mieście. Następnie odnosząc się do kwestii szpitala wskazał, że jego sytuacja się nie zmienia,
mimo częściowego odblokowania. Uznał, że to niedopuszczalna rzecz i w związku z tym ma
ogromne pretensje do wszystkich parlamentarzystów z naszego regionu, że podchodzą do tego
obojętnie. Uznał, że nie przekonuje go system powiatowy bo ten kompletnie zawalił. Podkreślił
też  pilną  potrzebę  rozbudowy  oddziału  zakaźnego  oraz  powrotu  szpitala  do  normalnego
działania.       

 Przew. RM Marian Czerner w związku z prośbami o krótsze sesje poprosił radnego o krótkie
merytoryczne pytania. Zaproponował też aby stawianie pytania nie trwało dłużej niż 3 minuty.

 Poseł na Sejm RP Gabriela Lenartowicz przekazała, że argumenty, które wymienił radny Piotr
Klima  podzielają  wszyscy  i  były  one  podnoszone  wielokrotnie  i  w  indywidualnych
interpelacjach  ale  także  na  specjalnie  zwoływanych  komisjach  poselskich.  Podkreślano,  że
jedynym kryterium jest  dostępność  leczenia,  która  nie  może  być  ograniczona  do ośrodków
akademickich i metropolii. 

 Radny Piotr Klima wskazał, że Racibórz jest chyba jedynym takim przypadkiem w Polsce.
 Poseł na Sejm RP Gabriela Lenartowicz przekazała, że na  pewno jest jeszcze kilka szpitali w

podobnej  jak  Racibórz  sytuacji,  niemniej  nie  zmienia  to  faktu,  że  tak  nie  powinno  być.
Wskazała jednak, że proponowana reforma zmierza jeszcze dalej,  dlatego też potrzebna jest
współpraca na każdym polu pomiędzy samorządami. Dodała, że chętnie w tej kwestii pomoże i
pozostaje  cały  czas  do  dyspozycji.  Dodała,  że  będzie  wdzięczna  za  przedłożenie  wszelkich
opinii prezydenta i radych, nawet jakby miały to być nieformalne opinie w poruszanych dzisiaj
kwestiach.   

 Przew.  RM  Marian  Czerner  podziękował  pani  poseł  na  przybycie  na  dzisiejszą  sesję  i
przedstawienie tych informacji. Następnie zamknął przedmiotowy punkt obrad.        

4. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2020 r.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że temat był omawiany na Komisji GMOŚiBP, niemniej
otwierając dyskusję poprosił na salę Komendanta Straży Miejskiej w Raciborzu. 

 Radna Magdalena  Kusy podziękowała Komendantowi SM za dobrą współpracę  z  formacją.
Wskazała, że zgłaszane sprawy przez radnych zawsze są sprawnie realizowane.  

 Radny  Stanisław  Borowik  zwrócił  uwagę  na  problem  z  parkowaniem  przez  radnych  pod
urzędem miasta podczas sesji.

 Przew.  RM  Marian  Czerner  z  uwagi  na  brak  innych  zgłoszeń  do  dyskusji  podziękował
komendantowi za cały rok pracy. Następnie zamknął przedmiotowy punkt obrad. 

5. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta 
Racibórz na lata 2014 – 2020 za rok 2020.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że temat został omówiony na Komisji RGBiF i z uwagi
na brak zgłoszeń do dyskusji zamknął przedmiotowy punkt obrad. 
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6. Sprawozdanie z działalności spółek miejskich.

 Radny Piotr Klima odnosząc się do sprawozdania z działalności spółki Unia zapytał w jakim
czasie zamierza się sprawę zakończyć. Dodał, że apelował do prezydent miasta aby ten przyznał
się do błędu i rozpoczął działania od innego miejsca. Wskazał jednak, że ten „tonący okręt”
coraz bardziej się zanurza. Dalej przytoczył słowa prezydenta o tym, że „radni dowiedzą się w
swoim czasie”. Wskazał, że radni wykonują mandat społecznego zaufania i nie może być tak
aby  o  zamiarach  dowiedzą  się  pod  koniec  kadencji.  W  związku  z  powyższym  ponownie
zaapelował do władzy wykonawczej aby wspólnie z radnymi tą sprawę przerobić.      

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że przeanalizował dokumenty finansowe spółek i odnotował
poprawę sytuacji spółki PK. Wskazał, że ta sytuacja związana jest zapewne z ograniczeniem
ilości kursów autobusów i nie wiadomo czy ta sytuacja dalej się utrzyma po ich wznowieniu.
Dalej przekazał, że ma jeszcze kilka pytań ale najlepiej pytać w obecności prezesów spółek.       

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że prezes spółki PK dzwonił osobiście usprawiedliwiając
swoje spóźnienie.  

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że jest zainteresowany odpowiedzią na pytanie co kryje się w
rachunku zysków i strat pod pozycją dotacje w dziale D i co składa się na inne przychody
operacyjne. Dalej analizując dokumenty wskazał na wzrost dochodów w umowach „in house”
głównie na oczyszczaniu miasta. Następnie zapytał z czego wynika dobry wynik finansowy w
przewozach i czy wynika on tylko z oszczędności na paliwie czy też z innych form działania
zarządu spółki. Dodał, że od lat nie notowano w PK dodatniego wyniku finansowego.  Dalej
przechodząc do Wodociągów Raciborskich wskazał na podnoszone w materiałach ograniczenia
w działalności inwestycyjnej i nie podnoszenia opłat za wodę i ścieki. Uznał więc, że należy
zadać sobie pytanie czy utrzymywanie cen na tym poziomie to dobra polityka i czy aby za jakiś
czas nie spowoduje to radykalnych podwyżek. Dodał, że na temat PRD i RTBS-u nie będzie się
wypowiadał. W nawiązaniu do słów radnego Piotra Klimy na temat Unii przekazał, miasto ma
dużo spółek komunalnych. Dodał, że Rybnik ma tylko jedna spółkę komunalną. Nasze spółki
pokazują wyniki finansowe i wskazują na wiele zagrożeń wynikających z bieżącej działalności,
również  to  związane  z  pandemią.  Natomiast  czytając  sprawozdanie  spółki  Unia  jedyne
sygnalizowane zagrożenie to problem zamkniętych trybun i brak wpływów z biletów, tak jakby
ten przychód stanowił istotny element dochodów spółki. Uznał więc, że raport zarządu i rady
nadzorczej jest lakoniczny i w żadnym razie nie oddaje sytuacji  finansowej i organizacyjnej
spółki.  Uznał,  że  w  ten  sposób  zarząd  i  rada  nadzorcza  bagatelizują  problem.  Dodał,  że
wykazany w 2020 r. ujemny wynik finansowy mocno przewyższa kapitał zakładowy, który z
reguły nie powinien być przejadany. Wskazał, że bez kapitału zakładowego spółka nie miałaby
szans realizować swoich zobowiązań. Zakłada, że na początku tego roku sytuacja w spółce jest
podobna.  Oczekuje  więc  od prezydenta  miasta  odpowiedniego działania  celem zapewnienia
przyszłości  tej  spółce  i  wyposażenie  spółki  w  jakiś  majątek,  który  będzie  powodował
możliwość  generowania  przychodów,  które  pokryją  zarówno  bieżące  zobowiązania  jak  i  te
które  są  wskazane  w  umowie  spółki.  Tam  zapisano  m.in.  inwestowanie  w  infrastrukturę
sportową. Wskazał, że spółka nie posiadająca majątku, swój kapitał zakładowy przejadła i  nie
może generować innych przychodów, a więc nie ma racji bytu na dłuższą metę. Dodał, że to
wymaga  rozwiązania  i  nie  można  liczyć  tylko  na  konkursy.  Zapytał  też  jak  zarząd  spółki
rozliczy dotację,  którą otrzyma dopiero w lipcu.  Kończąc uznał,  że sprawozdanie dotyczące
Unii  jest  nie do przyjęcia.  Dodał, że radni tego nie głosują ale on takiego sprawozdania do
wiadomości nie może przyjąć.                   

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że nie występuje jako członek komisji rewizyjnej ale jako
radny. Dalej zwrócił się do Przew. RM aby ten poprosił na salę prezesa spółki Unia tak aby
można zadać mu pytania.     

 Przew. RM Marian Czerner poprosił na salę prezesa spółki Unia,
 Radny Stanisław Borowik  przekazał, że wcześniej spotkał się z prezesem i przedstawił mu listę

pytań. W odpowiedzi usłyszał, że prezes nie jest  w posiadaniu wszystkich dokumentów, bo
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część z nich jest w radzie nadzorczej, a część u głównej księgowej. Zapytał więc na jakim etapie
jest  ta  kwestia.  Dalej  wskazał  na zadłużenie  spółki  wobec OSiR-u oraz  zapytał  czy  prezes
przygotował   plan  finansowy spółki  począwszy od marca.  Dalej  przekazał,  że  gdy pytał  o
przygotowanie  materiałów  dla  audytora  uzyskał  informację,  że  są  one  przygotowywane  na
piątek. Ten piątek minął, a audytor dalej dokumentów nie otrzymał. W związku z tym zapytał
dlaczego tak jest.         

 Prezes  Unii  spółki  z  o.o.  Kamil  Paruzel  przekazał,  że  umowa  wymagała  aneksowania.
Dokumenty są przygotowane ale czeka na zielone światło od prezydenta miasta. 

 Radny  Stanisław  Borowik   że  uznał,  że  przepisy  jasno  określają  co  prezes  zarządu  spółki
powinien przygotować. Dalej przekazał, że dziwi go fakt, że dokumenty zostały przygotowane
ale nie zostały przekazane audytorowi. Zapytał więc czy jest to nacisk polityczny czy zła wola
prezesa.     

 Prezes  Unii  spółki  z  o.o.  Kamil  Paruzel  przekazał,  że  nie  ma  złej  woli,  a  w  rozmowie  z
audytorem uzyskał informację, że on też czeka na informację zwrotną.  

 Radny  Stanisław  Borowik  przekazał,  że  wynika  więc  to  z  braku  zielonego  światła  od
prezydenta.

 Prezes Unii spółki z o.o. Kamil Paruzel przekazał, że tak ale też od pana audytora. 
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy zapytał  Przew.  RM czy  analiza  spółek  dotyczy  zeszłego

roku ? 
 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że analiza dotyczy spółek za rok ubiegły. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy uznał, że w związku z tym pan prezes nie jest upoważniony

do odpowiadania na to pytania radnego Stanisława Borowika.  
 Radny Stanisław Borowik stwierdził, że sprawdzi to u niezależnych prawników.
 Przew. RM Marian Czerner poprosił o merytoryczne i krótkie pytania.
 Radny Stanisław Borowik przekazał, że został okłamany i wprowadzony w błąd. Dziwi go fakt,

że  prezes  czeka  na  zielone  światło  od  prezydenta  w  zakresie  przekazania  dokumentów
audytorowi.  

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że jedynym udziałowcem spółki są mieszkańcy tego miasta.
Na  każde  pytania  zadane  na  temat  działalności,  rozliczenia  padają  słowa,  że  „nie  jest
uprawniony”,  „nie  dotyczy”,  „nie  można”,  „nie  wolno”.  Zapytał  więc  czy  to  jest  jakaś
tajemnica.  Dodał,  że  był  jeden  prezes,  drugi  prezes  i  jest  trzeci  prezes  i  każdy  jest
kontynuatorem działania  poprzednika.  Więc nie można twierdzić,  że za poprzednika obecny
prezes nie odpowiada bo to bzdura totalna. Uznał więc, że jest tutaj hamulcowy, co zaciągnął
ręczny hamulec  i  robi  wszystko aby nie  ujawnić  niedopracowanych  nieścisłości  i  uchybień
związanych z tym całym tworem.  Dodał, że w tym roku w nieudanym konkursie ten klub z
miasta miał otrzymać lekką ręką 500.000 zł.  Pieniędzy jeszcze nie wydali bo się nie udało.
Podkreślił,  że  nie  ma  innego  takie  stowarzyszenia  czy  klubu,  który  byłby  w  taki  sposób
dotowany przez miasto. Uznał, że nie rozumie czy ma się dać pieniądze ale wara od tego co tam
się dzieje. Dodał, że nie widzi w tym żadnej logiki. Dalej wskazał, ze spółka nie zarabia ale
pensje  osoby otrzymywały.  Wskazał  też  na  tłumaczenie  się  jednego z  prezesów. Dodał,  że
mieszkańcy łożą środki na ten cały dziwny twór, a gdzie nie przyłożyć ucha, tam o nim źle.
Zapytał ile będzie trzeba w ten klub jeszcze włożyć pieniędzy żeby ktoś miał prawo spytać co
dzieje się z  groszem mieszkańców. Dalej podkreślił, że wcześniej w stowarzyszeniu prezes był
niewiarygodny, bo nie potrafił liczyć. Teraz w spółce prezes może już to robić. Zapytał więc
jaka  jest  intencja  dla  tworzenia  takiego  tworu,  który  jak  na  raciborskie  realia  otrzymuje
niewiarygodne środki, a potem radnym się mówi, że to ich nie powinno obchodzić. Dziwi się
Komisji  Rewizyjnej,  że  wykazała  aż  tyle  cierpliwości  w  tym  oczekiwaniu  na  tą  każdą
poszczególną kartkę z nagromadzonej dokumentacji. Dodał, że przy państwowych kontrolach
nie  można  sobie  pozwolić  na  braki  w  dokumentacjach  bo  to  grozi  mandatami.  W  tym
przypadku niczego nie można dostać. Dodał, że dzieje się to za miejskie pieniądze w patronacie
pana prezydenta.                     

 Przew. RM Marian Czerner poprosił o trzymanie się uzgodnień z początku sesji. 
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że do tej pory nie było takiej instytucji w mieście, aby z
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takim  lekceważeniem  zbywać  pytających.  Wskazał,  że  rada  miasta  przecież  reprezentuje
mieszkańców. Dodał, że twór ten otrzymuje środki konkursowe więc jak go nie skontrolować.   

 Prezes  Unii  spółki  z  o.o.  Kamil  Paruzel  przekazał,  że  w pewnym sensie  rozumie  niepokój
radnych, niemniej zwrócił uwagę podobnie jak prezydent, że spółka funkcjonuje zbyt krótko
aby w jednoznaczny sposób móc określić czy zmierza ona ku dobru czy ku złu. Dodał, że jako
nowy prezes mocno wierzy w ten projekt i poprosił aby radni nie atakowali z każdej strony, bo
nie ułatwia to pracy, a wręcz bardzo utrudnia. W związku z tym poprosił o ocenę jego pracy z
końcem roku.    

 Radny  Piotr  Klima  przekazał,  że  w  pełnej  rozciągłości  popiera  słowa  radnego  Henryka
Mainusza. Na sposób ludzki rozumie apel prezesa aczkolwiek nie może się zgodzić z tym, że
jako radny utrudnia pracę spółki. Odnosząc się do kwoty 0,5 mln zł uznał, że tą dotacją nie
można  załatać  dziury.   Dalej  zapytał  czy  po  dniu  1  marca  było  zwołane  zgromadzenie
wspólników spółki. Dziwi się bo w radzie nadzorczej są sami prawnicy, a ten twór działa na
całkowicie zwariowanych papierach.  Dodał, że nie można pozwolić na to aby ktoś się tutaj
uczył zarządzać spółką. Uznał, że pan prezes jest kapitanem okrętu, który tonie i być może
prezydent miasta w Warszawie załatwi środki.    

 Przew. RM Marian Czerner poprosił aby radni ograniczyli się do jednego Ad Vocem. 
 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) przekazał, że radni chcą pomóc prezesowi i ujawnić

mechanizm, który jest  zły.  Obawia się jednak tego, że został  okłamany przez pana prezesa.
Dziwi się temu, że dokumenty nie poszły do audytora, bo przecież umowę podpisał prezydent
miasta,  a  czas  był  do  7  maja  zgodnie  z  aneksem.  Za  skandal  uznał,  podpisanie  umowy z
audytorem i nie przekazywanie dokumentów. Chodzi więc o to aby ten skandal zakończyć a
radni chcą pomóc prezesowi ale muszą dojść do prawdy, kto zawinił i na jakim etapie.     

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) wskazał, ze spółka już funkcjonuje prawie rok, a prezes nie wie
co to jest zarządzanie spółką. Dodał, że zarobki prezesa nie są po to by się uczył zarządzać, to
nie są praktyki  studenckie.  Uznał,  że  za te  pieniądze społeczeństwu miasta  należy się jakiś
efekt.   

 Radna Anna Szukalska przekazała, że swoje pytania kieruje do pana prezydenta. Wskazała, że
zaraz jak się pojawił ten materiał na sesję to poprosiła aby uzupełnić tą część dotyczącą Unii w
zakresie zatrudnienia. Rozumie więc , że być może nie ma tam umów o pracę, co nie oznacza
jednak,  że  nie  ma  tam  zatrudnienia.  Poprosiła  więc  o  odpowiedź  dlaczego  to  nie  zostało
uzupełnione. 

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy przekazał,  że  jeśli  takie  pytanie  się  pojawiło,  to  zostało
zadekretowane  do  stosownego  wydziału  i  oczywiście  sprawdzi,  a  jeżeli  to  nie  zostało
uzupełnione to będzie musiał wyciągnąć konsekwencje wobec tej osoby.   

 Radna  Anna  Szukalska  przekazała,  że  Rada  Miasta  zleciła  Komisji  Rewizyjnej
przeprowadzenie kontroli.  W dniu 15 stycznia na posiedzeniu komisji, korzystając z zapisu §
93 statutu miasta podjęto decyzję,  że w zakresie  kontroli  spółki zleci  się audyt podmiotowi
zewnętrznemu.  Sama  procedura  wyłonienia  wykonawcy  trwała  bardzo  długo.  Podpisano
umowę i był też aneks. Generalnie więc komisja postanowiła poczekać z protokołem kontroli do
zakończenia audytu.  Dodała,  że od stycznia do teraz prezydent  miasta  nie zrealizował  tego.
Ostatecznie więc komisja podjęła decyzję, że dłużej nie będzie czekała na ten audyt i zakończy
kontrolę, a raport końcowy zostanie przekazany radzie. Audytor sygnalizował, że nie otrzymał
jeszcze wszystkich dokumentów. Zapytała więc prezydenta dlaczego od 7 maja w tej sprawie
nic nie zrobiono i co temu stoi na przeszkodzie.  Wskazała,  że jest  to fundacja,  która swoje
dochody  przeznacza  na  pomoc  chorym  na  raka  dzieciom.  Poprosiła  też  o  informację  co
prezydent miasta zamierza dalej w tej sprawie uczynić.  

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  nie  chciałby  przedłużać  analizy  spółek  i
odpowiadać teraz na te pytania. Przekazał jednak, że zapoznał się pismem firmy audytorskiej i
przyjrzał się jak jest realizowane dostarczanie dokumentów. W umowie jest wskazana osoba
odpowiedzialna  za  przekazywanie  dokumentów.  W  związku  z  tym,  że  powziął  pewne
wątpliwości  czy  przekazane  firmie  audytorskiej  dokumenty  są  rzetelne  zarządził  kontrolę
doraźną  i  kontrola  ta  aktualnie  trwa.  Po zakończeniu  tej  kontroli  podejmie  decyzję  jak  ma
wyglądać realizacja umowy zawartej przez niego w imieniu komisji rewizyjnej. Dodał, że to nie
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on wskazywał firmę audytorską,  od samego początku miał  też wątpliwości co do tej  firmy.
Podał też przykład umowy przedstawionej mu do podpisu na kilka dni przez upływem terminu
realizacji. Wskazał, że nie ma szans na przeprowadzenie takiego audytu w ciągu 3-4 dni. Dodał,
że na razie więc sprawdza rzetelność przekazywania dokumentów do firmy audytorskiej.

 Radna Anna Szukalska wskazała, że kontrola spółki dotyczy zeszłego roku więc nie rozumie
tych wątpliwości prezydenta miasta. Dalej wskazała, że prezydent miasta podpisał tą umowę i
nikt go do tego nie zmuszał. Uznała więc, że prezydent po pierwsze ma teraz obowiązek jej
realizowania. Po drugie wątpliwości prezydenta nie tłumaczą tego, że prezydent nie odpowiada
firmie  audytorskiej.  W związku  z  powyższym przyznała,  że  komisja  zakończy  kontrole  ale
uważa, że ta sytuacja jest niedopuszczalna. Dalej odnosząc się do przedstawionego materiału
zapytała prezydenta co jest głównym przedmiotem działalności spółki Unia. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że mniema, że przewodnicząca komisji rewizyjnej
dysponuje aktem założycielskim i zapisem w KRS-ie i na pewno jest to wszystko tam zapisane.
Dodał, że na teraz z pamięci tego nie będzie przytaczał.  Można też o to zwrócić się w formie
dostępu  do  informacji  publicznej  albo  jako  interpelację  lub  o  udostępnienie  konkretnego
dokumentu.

 Radna Anna Szukalska przyznała, że dysponuje tym dokumentem, a chodziło jej o to jaki był
faktyczny cel określenia takiego przedmiotu umowy. Dalej wskazała, że prezydent w zeszłym
roku udzielił dotacji spółce na zadanie polegające na szkoleniu zawodników klubu sportowego,
a z przedmiotu działalności nie wynika aby to miało się odbywać w firmie klubu sportowego. W
związku z powyższym zapytała na jakiej podstawie spółce na to zadanie udzielono dotacji. W
jej ocenie spółka już na tym etapie nie spełniała wymogu formalnego.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie jest teraz wstanie odpowiedzieć co  stało się
w konkursie w roku ubiegłym. Dodał, że zawsze może się zwrócił do jego byłego zastępcy,
który  ten  konkurs  nadzorował  i  na  pewno udzieli  odpowiedzi.  Jeżeli  radna  oczekuje  takiej
odpowiedzi to poprosił o złożenie pisemnego zapytania, wtedy chętnie udzieli odpowiedzi.

 Radna Anna Szukalska przyznała, że przypuszczała, że odpowiedzi nie uzyska i to ją jednak nie
dziwi, bo sytuacja w spółce jest dramatyczna. Strata za poprzedni rok to 212 tys. zł. Uznała
więc, że prezydent nie sprawował żadnego nadzoru finansowego i to przyczyniło się do straty
na takim poziomie. Gdyby ten nadzór był na bieżąco, to  można by zapobiec tak dużej stracie.
Patrząc  więc  przez  pryzmat  tej  straty i  braku nadzoru  być  może odpowiednie  organy będą
musiały to sprawdzić. Dalej wskazała, że opinii publicznej prezydent wskazuje, że to radni są
winni, prezes mówi, że radni go atakują. Wskazała jednak, że radni nie atakują ale pytają. Dalej
wskazała, że od samego początku był pomysł na to aby spółka przystępowała do konkursów.
Podsumowując  uznała,  że  chyba  nikt  większej  szkody  niż  sam  prezydent  tej  spółce  nie
wyrządził.      

 Radna Magdalena Kusy (Ad Vocem) przekazała, że nie rozumie dlaczego miesza się sprawy
przekazywania, bądź nie przekazywania dokumentów audytorom z tym, że fundacja pomaga
dzieciom chorym na raka. Pokazuje to zaś jaka jest skala emocji wokół dyskusji na temat spółki.
Poprosiła więc aby jednak skupić się na obszarze funkcjonowania spółki. 

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że jedynym udziałowcem w spółce jest miasto reprezentowane
przez  prezydenta  i  spółka  startuje  w  konkursie  ofert,  o  którym  prezydent  decyduje.  Dalej
prezydent przyznaje swojej spółce środki, nie respektując propozycji komisji. Uznał, że jest to
sprzeczne z  założeniem. Należy więc trochę pomyśleć logicznie, a nie uśmiechać się ironicznie.

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) poprosiła aby trzymać się nie tylko czasu wypowiedzi ale też
merytoryki i kultury. Dalej wskazała, że ma wrażenie, że jest na posiedzeniu komisji rewizyjnej
z jej wnioskami i zaleceniami, chociaż protokołu końcowego jeszcze nie ma.  

 Prezydent  Miasta  Dariusz Polowy odnosząc się  do wypowiedzi  radnego Henryka Mainusza
przekazał że spółka Unia jest  spółką wszystkich mieszkańców i absolutnie nie zachodzi  coś
takiego, że prezydent w konkursie rozstrzyga i daje coś swojej spółce. Wyjaśnił, że nie posiada
żadnej spółki.   

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że każde sprawozdanie spółki kończy się wnioskami na
przyszłość,  więc  zadawanie  pytań  odnoszących  się  do  teraźniejszości  jest  jak  najbardziej
wskazane.   
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 Radny Paweł Rycka przekazał,  że  zastanawia się więc czy warto organizować te konkursy,
skoro prezydent najlepiej wie ile komu potrzeba. Dalej zapytał prezesa co zamierza uczynić ze
środkami, które rada zabezpieczyła na modernizację stadionu przy ul. Srebrnej.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że prezes nie jest uprawniony do odpowiedzi na
takie pytania, bo to środki miasta i za to odpowiada prezydent.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że chodziło mu o to aby prezes pochwalił się wizją co do terenu
przy ul. Srebrnej. Ale skoro prezydent nie pozwala na to, to wycofuje to pytanie. 

 Radny  Stanisław  Borowik  zapytał  prezesa  czy  w  najbliższym  czasie  zostanie  zwołane
zgromadzenie wspólników.

 Prezes  spółki  Unia  Kamil  Paruzel  przekazał,  że  nie  jest  wstanie  podać  konkretnej  daty,
natomiast  ma to na uwadze i w tym zakresie będzie działał.

 Przew. RM Marian Czerner poprosił na salę prezesa spółki PRD.
 Radny Paweł Rycka wskazał, że PRD jest na plusie choć nie wyprodukowano ani grama asfaltu.

Zapytał też czym jest spowodowane mniejsze zatrudnienie.      
 Prezes  Przedsiębiorstwa  Robót  Drogowych  Sp.  z  o.o.  Krzysztof  Wrazidło  przekazał,  że

zasadniczo  nie  zauważył  ograniczenia  zatrudnienia,  jak  są,  to  są  to  marginalne  przypadki.
Wskazał jednocześnie, że w przeciągu ostatnich paru lat przychody spadły znacznie.    

 Radny Paweł Rycka przekazał, że ie pytał o przychody ale o zatrudnienie.
 Prezes  PRD  Krzysztof  Wrazidło  przekazał,  że  właśnie  tłumaczy,  że  mniejsze  zatrudnienie

bierze się z mniejszej ilości zamówień. Dodał, że z wytwórni mas bitumicznych nie zwolnił ani
jednej osoby. 

 Radny Paweł Rycka zapytał ile jest zatrudnionych osób w wytwórni. 
 Prezes PRD Krzysztof Wrazidło przekazał, że jest tam zwykle od 5 do 7 osób.    
 Radny Paweł Rycka przekazał, że wcześniej prezes przekonywał radnych, że nie jest wstanie

funkcjonować  bez  wytwórni.  Teraz  udowadnia,  że  jednak  można.  Dalej  zapytał  jaka  jest
procentowa różnica w cenie asfaltu własnego, a tego kupowanego od innych podmiotów.

 Prezes PRD Krzysztof Wrazidło przekazał, że od dłuższego czasu nie wykonywał kalkulacji dla
własnej mieszanki, więc trudno mu się jest do tego odnieść. Wcześniej szacowano to na ok. 20
zł na tonie.

 Radny Paweł Rycka zapytał czy prezes nadal uznaje,  że spółka nie może funkcjonować bez
wytwórni.

 Prezes PRD Krzysztof Wrazidło przekazał, że spółka na pewno nie jest wstanie tak się rozwijać
bez wytwórni, jak z wytwórnią. Dalej też uważa, że to postępowanie o przeniesienie wytwórni
powinno  zostać  dokończone,  tak  aby  uruchomić  produkcję  w  nowej  lokalizacji,  w pełnym
wymiarze czasu pracy.        

 Radny Paweł Rycka zapytał na jakim etapie jest teraz przeniesienie wytwórni. 
 Prezes PRD Krzysztof Wrazidło przekazał, że zaskarżono do WSA postanowienie SKO.
 Radny Paweł Rycka zapytał prezesa kiedy zamierza produkować w nowym miejscu. 
 Prezes PRD Krzysztof Wrazidło przekazał, że kiedyś na tej sali zobowiązał się na uruchomienie

wytwórni w możliwie najkrótszym terminie i do dzisiaj jest z tego rozliczany Nie chce więc
dzisiaj deklarować daty, bo nie wie jak długo potrwa postępowanie sądowe.   

 Radny Paweł  Rycka wskazał,  że  wówczas radni  wykazali  się duży zrozumieniem i  wybrali
najbardziej korzystny wariant. Wskazał, że ten termin 365 dni minął w 2019 roku. Dodał, że
zostało  to  wszystko  bardzo  umiejętnie  przeprowadzone,  bo  przez  cały  rok  wytwórnia
produkowała jeszcze asfalt. Dodał, że rozumiał, że 4 godzinne pozwolenie na pracę wytwórni
było wówczas niekorzystne dla spółki. Niemniej wskazał, że sprawa stoi w tym samym miejscu
co w 2017 r., poza tym, że nie ma już produkcji. 

 Prezes PRD Krzysztof Wrazidło przekazał,  że nie stoimy w tym samym miejscu, ale jest to
dużo dalej, bo jednak całe postępowanie środowiskowe zostało przeprowadzone. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że zastanawia się czy to przenoszenie wytwórni ma sens, skoro
teraz spółka świetnie sobie radzi. Dodał, że dla niego jest to dalej to samo miejsce, bo jest tylko
chęć przeniesienia, a mamy już rok 2021 i rzeczywiście tylko nie produkuje się asfaltu.  

 Prezes PRD Krzysztof Wrazidło przekazał, że w to przedsięwzięcie zaangażowano znaczne siły
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a tutaj po raz trzeci zarzuca się mu, że spółka praktycznie nic nie robi. 
 Radny Paweł Rycka wskazał, że tak długo się do tego przygotowywano, a poprawek był chyba

z 40.   
 Prezes PRD Krzysztof Wrazidło przekazał, że dla niego ¾ z nich było niezasadnych. 
 Przew. RM Marian Czerner poprosił o pytania w zakresie sprawozdania i planów  spółki.
 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) przekazała,  że te zasady zaproponowane na początku przez

Przew. RM nie są przestrzegane, poza tym poziom dyskusji i merytoryka nie przystoi radzie
miasta. Wskazała, że te pytania nie muszą padać na sesji bo można sprawy załatwić wcześniej u
pana prezesa. Uznała, że nie powinno to wyglądać jak przesłuchanie.     

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny uznał, że głównym celem było maglowanie
prezesów Unii i PRD. Dalej przekazał że prezes Krzysztof Wrazidło jest świetnym managerem i
mimo trudnych warunków w zeszłym roku świetnie sobie poradził. Poza tym wyniki finansowe
są jednoznaczne.  Cieszy go fakt,  że  radny Mirosław Lenk wypowiedział  się merytorycznie.
Odpowiadając radnemu w zakresie spółki PK przekazał, że wiązało się to z tym, że po okresie
trwałości  spółka  mogła  zrezygnować  z  nierentownych  kursów na  terenie  gmin  ościennych.
Dodał,  że  te  połączenia  przejął  PKS.  Odnośnie  pytania  o  pozostałe  przychody  operacyjne
przedstawił  zapisy,  które  zostały  ujęte  w  materiałach,  a  które  to  wyjaśniają.  Dodatkowo
przekazał,  że  wiąże  się  to  m.in.  także  z  umorzeniami  podatku od środków transportowych.
Odnośnie spółki  Wodociągi Raciborskie zdementował informację, że ceny nie były podnoszone
o 7 lat, bo ceny te rosły ale co roku o kilka groszy. Taryfa była na wiele lat. W tym roku taryfa
się kończy ale jest plan aby pozostać na tych samych cenach wody i ścieków. Spółka ma dobry
wynik finansowy. W zakresie spółki Unia, uznał, że sprawozdanie to oddaje sytuacje finansową
spółki bo nie może być inaczej. W zakresie twierdzenia, że kapitał nie może być przejadany
przekazał,  że  można  się  zgodzić  i  nie  zgodzić  z  takim  twierdzeniem.  Dodał,  że  w  latach
ubiegłych inne  spółki  ten kapitał  zakładowy przejadały  dość znacznie.  W przepadku spółki
wodociągowej co roku wartość spółki malała o kilka milionów. Dodał, że wartość spółki to nie
tylko kapitał zakładowy ale to też inny majątek. Dalej nie zgodził się z twierdzeniem, że spółka
nie posiadająca majątku nie może dobrze funkcjonować. Dodał, że podczas wizyty studyjnej w
Ostrowie  Wielkopolskim przedstawiono spółki  funkcjonujące  bardzo  dobrze,  nie  posiadając
majątku.               

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) przekazał, że nie oceniał prezesa ale skupił się na obietnicach.
Dodał,  że nie ma pretensji  do prezesa bo jako manager  świetnie  sobie radzi,  nawet bez tej
wytwórni.   

 Przew. RM Marian Czerner  przekazał,  że też nie słyszał słów krytyki pod adresem prezesa
PRD. Następnie nie widząc innych zgłoszeń do dyskusji zamknął przedmiotowy punkt obrad.

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.

 Przew. RM Marian Czerner poprosił o przedstawienia założeń przedmiotowej uchwały i 
autopoprawki.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że raciborskie lodowisko jest ważną inwestycją, 
oczekiwaną przez mieszkańców i zależy mu na jej realizacji. 

 Przew. RM Marian Czerner przerywając wypowiedź prezydenta miasta przekazał, że w tym 
punkcie i w tym projekcie nie ma tematu lodowiska. Dlatego nie rozumie dlaczego miano by o 
tym dyskutować.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że teraz jest możliwość przedstawienia zmian w 
budżecie więc pozwala sobie to procedować. Dodał, ze jest to punkt w którym może swobodnie 
się wypowiadać.    

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że jeżeli mamy dyskutować merytorycznie o zawartych 
treściach w punktach to poprosił odnieść się do zawartych w nich treści. Dodał, że w projekcie 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta nie ma wzmianki o lodowisku. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zapytał czy do przewodniczącego dotarła dzisiaj 
autopoprawka.
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 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że dotarła dzisiaj do niego autopoprawka, którą w taki 
sposób prezydent nazwał. Niemniej uznał, że zmiany do uchwały budżetowej zaproponowane 
jako autopoprawka są do przeprocedowania w normalnym trybie, czyli poprzez komisje stałe 
jako nowa uchwała na kolejną sesję. Dodał, że takie podejście wynika z procedowania zmian 
uchwały budżetowej z marca, gdzie RIO ewidentnie wskazało, że znaczących zmian w uchwale 
budżetowej nie można wprowadzać w formie autopoprawki ale powinny być one procedowane 
niezależnie i istotne jest to aby przeszły one przez wszystkie komisje, które będą mogły się nad 
tym pochylić i wypowiedzieć. Więc w pierwszej kolejności dyskusja powinna odbyć się na 
komisjach, a nie na sesji Rady Miasta. W tym przypadku radni nie mają odpowiedniej ilości 
czasu na zapoznanie się załączonym materiałem. Przypomniał, że autopoprawka ta wpłynęła 
dopiero dzisiaj przed południem, a dlatego, że wnosi ona istotne zmiany do budżetu należy 
podejść do niej z odpowiednią starannością, odpowiednim zaangażowaniem i przeprocedować 
ją na kolejnej sesji Rady Miasta. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w związku z tym, że złożył do radnych 
autopoprawkę do przedstawionej zmiany budżetu, która tak czy inaczej trafiła do radnych to 
pozwoli sobie w kilku słowach odnieść się do tej autopoprawki.              

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że niestety nie może pozwolić na to aby rozmawiać na 
temat tej autopoprawki, złożonej dzisiaj, ponieważ radni nie mieli możliwości zapoznania się z 
tą autopoprawką. Dodał, że w tym czasie radni pracują, mają inne obowiązki. Zgodnie z 
przyjętym statutem najpóźniej dwa tygodnie przed sesją należy złożyć materiały dla radnych, by
mogli się z nimi merytorycznie zapoznać, zadać pytania na komisjach, zastanowić się nad 
problemem. Tylko i wyłącznie taka forma przeprowadzania procesu uchwalania wszelkich 
uchwał przez Radę jest formą akceptowalną przez RIO. Dodał, że w tym punkcie nie ma tej 
drugiej autopoprawki więc nie ma sensu na temat tej drugiej autopoprawki dyskutować. 
Poprosił więc odnieść się tylko do zapisów zawartych w projekcie.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że proponuje jednak aby przewodniczący mu 
zaufał i pozwolił na 3 - 4  minuty wypowiedzi. Poprosił aby mu uwierzyć bo radni będą 
naprawdę z tego zadowoleni. 

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie ma takiej potrzeby. Dodał, że wczoraj odbyło się 
spotkanie w temacie lodowiska i była przedstawiona wizja prezydenta ale konkluzji, że będzie 
to dzisiaj procedowane, nie było. Więc po raz kolejny zaapelował do prezydenta aby temat 
przedstawić do przedyskutowania na komisjach, tak aby wszyscy inni mogli się z tym zapoznać.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że właśnie o tym chciał powiedzieć, że po 
wczorajszym spotkaniu podjął rzeczywiście decyzję o przygotowaniu autopoprawki i teraz 
chciał ją publicznie wycofać ale rozumie, że nie będzie miał takiej możliwości bo pan 
przewodniczący autorytarnie uznał, że nie można wprowadzać poprawek. Zapewnił radnych, że 
rzeczywiście bardzo zależy mu na tym projekcie, po to też namawiał radnych, uzyskał 4 mln zł 
dotacji, pojechano do Ostrowa, a wczoraj było spotkanie.

 Przew. RM Marian Czerner przerywając prezydentowi miasta przekazał, że można to przenieść 
pod wniosek formalny i przegłosować czy radni chcą w tej chwili dyskutować na temat 
lodowiska czy nie. Dodał, że sam prezydent prosił o to aby sprawnie dzisiaj przeprowadzić 
sesję. Dodał, że nie ma w tym punkcie tematu lodowiska, prezydent może zorganizować kolejne
spotkanie dla wszystkich radnych ale nie ma potrzeby kolejny raz rozpoczynać tą dyskusję na 
sesji. Wskazał, że szeroka dyskusja w tym temacie odbyła się miesiąc temu. Po raz kolejny 
poprosił aby nie rozpoczynać na sesji czegoś co nie jest przygotowane na sesję, a teraz aby 
prezydent przedstawił merytorycznie tylko to co jest w ujęte w przedmiotowym projekcie 
uchwały.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie chodzi o to aby się przekomarzać i stawiać 
na swoim. Dodał, że zależy mu na tym aby to zrealizować, niemniej chciał tą autopoprawkę 
wycofać. Dodał, że nie będzie kruszył o to kopii czy można było to wprowadzić czy nie. 
Przekazał dalej, że przygotuje wszystkie analizy, o które prosił m.in. pan przewodniczący, 
dołoży wszelkich starań żeby spotkać się z radnymi i wyjaśnić wszelkie wątpliwości. Poprosił 
jednak aby postarać się to załatwić w miesiącu czerwcu, tak aby można było cieszyć się 
wspólnie tym sukcesem, nie jego ale mieszkańców. W tym momencie poprosił panią skarbnik o 

12



przedstawienie założeń projektu uchwały.
 Radna Magdalena Kusy zapytała czy przed chwilą przewodniczący wyłączył prezydentowi 

mikrofon, czy też źle zauważyła.
 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie udzielił radnej Magdalenie Kusy głosu i że radna 

nie zgłosiła się do dyskusji. 
 Radna Magdalena Kusy przekazała, że w tej kadencji taka sytuacja jeszcze się nie wydarzyła.    
 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że zdarzyła się już taka sytuacja, a prosił jedynie o 

merytoryczne odniesienie się do przedmiotowego punktu, bo nie było tego w tym punkcie więc 
nie było potrzeby o tym dyskutować. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska - Gralak omówiła  założenia projektu uchwały w sprawie 
zmiany budżetu miasta na 2021 r. wraz z autopoprawką jak również założenia projektu uchwały
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
tylko sam projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała też tylko sam 
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały wraz z jedną autopoprawką. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że zgadza się z tym aby autopoprawki były 
przygotowywane i wysyłane do radnych szybciej aby można było się przygotować. Jednakże 
dzisiaj ten dokument trafił na skrzynki mailowe radnych i został podłączony do esesji, a 
następnie został usunięty. Poprosiła więc aby o takich sytuacjach informować. Dodała, że 
dlatego też wstrzymała się przy porządku obrad, bo coś co wpłynęło na jej skrzynkę nie było 
wzięte pod uwagę, co więcej przewodniczący nie skomentował tego. Niektórzy radni mogli 
głosować nie wiedząc, że ta druga autopoprawka nie została uwzględniona. Przekazała tylko, że
taką informację można było wysłać do radnych.       

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że można było też taką autopoprawkę wysłać radnym 
dwa tygodnie temu. Przekazał, że nie ma potrzeby o tym dalej dyskutować i poprosił o pytania 
do przedmiotowego projektu uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że zgadza się z przewodniczącym gdy chodzi o 
przekazywanie materiałów dwa tygodnie, tydzień albo przynajmniej na komisji budżetu, bo tak 
ustalono i są pewne zasady. Przypomniała, że do projektu budżetu na 2021 rok radni 
wprowadzili poprawki na samej sesji o godz. 22:00. Nie można więc patrzeć tylko 
jednostronnie, dwulicowo.    

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że radna Zuzanna Tomaszewska chyba miała coś innego na 
myśli jak dwulicowość, bo to nieszczęśliwe sformułowanie.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że chodziło jej o to aby być konsekwentnym. 
 Radny Mirosław Lenk uznał, że prezydent dobrze wybrnął z tej sytuacji. Rzeczywiście jednak 

RIO wyraziła dość jednoznaczny pogląd, że istotne zmiany w budżecie, których nie ma w 
poszczególnych pozycjach uchwały głównej, nie powinny stanowić formy autopoprawki tylko 
powinny być odrębnym projektem zmiany budżetu, choć tradycja w naszej radzie była inna. 
Dalej przekazał, że miał wątpliwości co do powrotu sporych sum na promocję ale po spotkaniu 
jednak postanowił poprzeć te propozycje zmian, z prośbą do prezydenta miasta aby wspólnie 
zgodzić się na dopisanie w uchwale tego co jest uzasadnieniu aby mieć jasność jakie zadania 
dodajemy do promocji – pozostałe zadania i do rozwoju turystyki w regionie. Czyli chodzi o 
dokładne przepisanie tego co jest w uzasadnieniu do uchwały. Nie stanowi to żadnej istotnej 
zmiany, a uspokoi to radnych, że środki zostaną przekazane na te konkretne zadania.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jeżeli nie spotka się to z zastrzeżeniami pani 
skarbnik czy radcy prawnego to  ze swojej strony nie widzi żadnego problemu.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak wskazała, że będzie trzeba  to wszystko zawrzeć w 
nazwie zadania ale zostanie ta zmiana uczyniona według życzenia.        

 Radna Ludmiła Nowacka poprosiła o przedstawienie szczegółów związanych z muralem za 
50.000 zł.
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 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że prawdopodobnie mają to być 
anielskie skrzydła. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wskazał, że są tutaj dwie odrębne sprawy. 
Jedną jest akcja ze skrzydłami zaproponowana przez jednego z mieszkańców. Dodał, że jest to 
odrębny projekt, który ma zostać zrealizowany za niewielkie pieniądze. Wskazał, że jest to 
ogólnoświatowa akcja i będzie można to wykonać siłami miejscowych artystów. Obecnie trwają
starania pozyskania właściwego miejsca w centrum. Środki na to są zabezpieczone w dziale 
kultura. Natomiast mówiąc o muralu, to wydział zawnioskował o kwotę 50.000 zł.  i ma to być 
profesjonalny, wielkoformatowy mural. Dodał, że miejsce nie jest jeszcze ostatecznie wskazane,
niemniej miasto otrzymało propozycję o prywatnego właściciela i dotyczy to kamienicy przy ul.
Zborowej, ściana tej kamienicy jest widoczna z Pl. Długosza. Dalej przekazał, że właściciel 
postawi rusztowanie i wyrówna tą ścianę. Po stronie miasta byłyby koszty artysty. Dodał, że 
murale można zrobić od kilkunastu do stu tysięcy złotych, niemniej przyjęto, że pierwszy mural 
w mieście powinien zostać wykonany przez profesjonalnych artystów. Wydział zaproponował 
artystę działającego pod pseudonimem Mgr Mors,, który wykonał już wiele tego typu prac w 
kraju i zagranicą. Dodał, że można zastanawiać się na tym aby wykonali to lokalni artyści i 
byłoby to zapewne taniej. Urząd jednak stoi na stanowisku, że na pierwszy raz powinien to być 
profesjonalny artysta.           

 Radna Ludmiłą Nowacka przekazała, że ma wątpliwości bo jest to gigantyczna kwota, a klubom
przeznaczamy po 10.000 czy 15.000 zł. Dalej uznając, że jest to na tyle ważny temat to należy o
tym porozmawiać na komisji merytorycznej i nie przepychać bokiem takich rzeczy. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że był obecny na komisjach i był 
gotowy odpowiedzieć na pytania radnych.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że na komisjach nikt tego tematu nie podnosił. Świadczy
to też o tym, że im szybciej radni otrzymają materiały tym lepiej są wstanie się przygotować.   

 Radny Henryk Mainusz przyznał, że ta wskazana lokalizacja nie jest najszczęśliwszą. Uznał, że 
nie jest to chyba najbardziej eksponowana ściana w mieście, co więcej ma to być na prywatnej 
kamienicy i że chyba tylko z ciekawości ktoś będzie tam chodził. Następnie poruszył inną 
kwestię związaną z instalacjami fotowoltaicznymi montowanymi na remizach OSP. Wskazał 
jednak, że ani nasze przedszkola, ani szkoły nie mają takich instalacji, a wykorzystanie energii 
jest tam o wiele większe niż w remizach. Zapytał więc czym kierowano się przy wyborze miejsc
realizacji. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przyznał, że zgadza się z radnym Henrykiem Mainuszem, 
problem tu jednak polega na tym, że WFOŚ ma specjalny program dedykowany dla OSP, z tych
więc środków nie da się  tego zrobić na innych obiektach.

 Przew. RM Marian Czerner zapytał o procentowy wskaźnik wsparcia.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że jest to 50%. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wracając do tematu murala przekazał, że jest 

to tylko jednak z propozycji miejsca, a jeżeli radni mają jeszcze inne propozycje to poprosił o 
ich zgłoszenie. Dodał, że jest to centrum miasta i trzeba mieć świadomość, że takich dużych 
pustych ścian na starówce zbyt wiele nie ma. Dodatkowo prace przygotowawcze bierze na 
siebie właściciel, a widok będzie dla wszystkich. Uznał, że gdy ta propozycja się nie podoba 
albo w przypadku zgłoszenie innych propozycji będzie można zorganizować jeszcze osobne 
spotkanie.           

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że najlepszą lokalizacją będzie ściana kamienicy 
naprzeciwko Galerii Srebrnej przy ul. Opawskiej albo na ścianie kamienicy przy ul. Londzina 
na wyjeździe w ul. Reymonta. Dalej zapytał o zasadność instalacji fotowoltaicznej na budynku 
magistratu.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zostało to zrealizowane w ramach projektu 
zgłoszonego jeszcze w poprzedniej kadencji. Dodał, że miasto uzyskało wysoką dotację na to 
zadanie. Wskazał, że to rozwiązanie nie zniweluje zupełnie zużycia energii w urzędzie. 
Chodziło głównie o to aby zrekompensować wydatek energii związany z funkcjonowaniem 
zamontowanej klimatyzacji, zwiększa się też komfort przebywania, także na tej sali.         

 Radna Justyna Henek-Wypior (Ad Vocem) wracając do muralu przekazał, że rzeczywiście 
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projekt nie był omawiany na komisjach jednakże uznała, że w ramach promocji miasta można 
wykonać taki mural. Zaproponowała budynek SP 18 gdzie ma powstać centrum edukacji 
SOWA.     

 Radna Anna Szukalska odnosząc się do wydatków na promocje poprosiła aby na przyszłość, 
wydatki opisane w uzasadnieniu wpisywać do uchwały. Tym samym też przychyla się do 
wniosku zgłoszonego przez  radnego Mirosława Lenka. Dalej odnośnie murala w imieniu klubu 
radnych przekazała, że pomysł jest dobry ale powinien jednak iść w kierunku ekologicznym 
czyli pochłaniającym zanieczyszczenia. Zaproponowała więc wycofanie tego zadania dzisiaj 
przez prezydenta aby się nad tym jeszcze zastanowić i wypracować wspólne stanowisko.      

 Radna Ludmiła Nowacka (Ad Vocem) przekazała, że nikt nie jest przeciwko promocji i takim 
wartościowym elementom kulturotwórczym, niemniej dobrze jednak najpierw porozmawiać na 
komisjach. 

 Radny Michał Kuliga przekazał, że przekonują go słowa aby na początek oddać ten mural w 
ręce profesjonalistów. Wskazał, że na proponowanej ścianie obecnie też znajdują się jakieś 
malunki, zapytał więc jaki jest pomysł na to żeby zabezpieczyć ten mural na przyszłość. 
Wskazał, że jest to ściana nad garażami.  

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że są specjalne systemy farb anty graffiti.
 Radny Michał Kuliga przypomniał, że już w zeszłym roku proponował aby takimi farbami 

pomalować wszystkie nasze kamienice. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że ten punkt wzbudził bardzo duże wątpliwości 

więc najsensowniej będzie go wycofać z porządku obrad, a Zastępca Prezydenta Miasta Dawid 
Wacławczyk chętnie spotka się z radnymi celem zaprezentowania tej lokalizacji. Dodał, że 
będzie to też wymagało uzgodnień z WKZ. Jeżeli jest taka wola radnych to jest skłonny to 
wycofać. Wskazał, jednak, że inwestor może postanowić inaczej i ta ściana będzie już 
niedostępna. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że rzeczywiście ta propozycja 
wpłynęła od właściciela budynku miesiąc temu i jest cyklem prowadzonego tam remontu. 
Dodał, że aby cokolwiek zrobić w obrębie starówki trzeba uzyskać zgodę WKZ. Dla inwestora 
wiąże się to więc ze zgodą na remont zabytkowego obiektu. Ciężko to też zrobić na raty. Uznał, 
że ta propozycja wydaje się być ciekawa i podkreślił, że miasto w centrum nie ma takich 
budynków za wiele. Nikogo też do tego nie zmusimy, ani wspólnot ani prywatnych właścicieli. 
Dodał także, że inwestor prosił aby tematu nie odwlekać w czasie. Co do kwoty to mowa jest o 
sztuce, a tą trudno wycenić. W zakresie lokalizacji to zasadne jest aby pierwszy mural był na 
starówce. Dodał także, że projektowany szlak turystyczny zawiera przejście spod pomnika 
Eichendorffa w stronę byłej winiarni i dalej do skweru im. ks. Pieczki. Dodał, że specjalne farby
są bardzo drogie i może to podwyższyć koszt murala.   

 Przew. RM Marian Czerner uznał, że właściciel zapewne nie zaakceptuje byle czego na swej 
elewacji.  Dalej przekazał, że  ostatnio Bielsko – Biała takie specjalne farby zastosowała. 
Następnie dopytał czy prezydent miasta miał na myśli wycofanie tylko tej pozycji z muralem 
czy coś innego.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że chodzi o wykreślenie tylko tej jednej pozycji w 
tej uchwale.          

 Radny Mirosław Lenk w kwestii formalnej zapytał czy osoba, która się nie wypowiada w danej 
kwestii ma prawo do ad vocem. Dodał, że robią to wszyscy.

 Przew. Marian Czerner przekazał, że trudno jest mu śledzić w jakim momencie to ad vocem 
zostało zgłoszone. Wskazał, że prawo ad vocem dotyczy dyskusji pomiędzy dwiema osobami. 

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) przeprosiła za ten tryb zgłoszenia. Dalej zaapelowała do 
radnych, ze w sytuacji zgody co do samego murala i tylko problematycznej lokalizacji, dzisiaj 
tego  nie wycofywać ale temat podjąć, a później wziąć udział w zapowiedzianym spotkaniu.     

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że zastępca prezydenta już po raz piąty użył słowa 
„pierwszy”, niemniej zwrócił uwagę, że będzie to drugi mural w mieści, bo pierwszy 
profesjonalny mural został zrealizowany na przystani.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że zgadza się z głosem radnej Anny Ronin aby tego 
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nie wycofywać, bo lato to najlepsza pora na realizacje. Co do lokalizacji to można jeszcze 
rozmawiać. Dodała, że chodzi o mural związany tematycznie z miastem, który będzie na 
starówce. Dalej podkreśliła, że w Katowicach nie wszystkie murale są na głównych ulicach. 
Wskazała także, że urząd przez rok szukał atrakcyjnej ściany.     

 Radny Piotr Klima nie rozumie dlaczego szuka się kogoś z zewnątrz, zamiast skorzystać z 
pomocy artystów z PWSZ i zrobić to prawie bez kosztowo. Dalej uznał, że treści na takim 
muralu powinny być społecznie użyteczne, np. na ścianie budynku przy ul. Londzina można by 
umieścić mural pokazujący skutki wypadków aby to przemawiało to do kierowców. 

 Przew. RM Marian Czerner poprosił o ostateczne zdanie prezydenta miasta.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że usłyszał różne głosy więc pozostawia to decyzji

rady.
 Przew. RM Marian Czerner zapytał czy jest zgoda na to aby zdecydować o tym zadaniu przez 

podniesienie ręki, bo póki co nikt nie postawił takiego wniosku formalnego. 
 Radna Ludmiła Nowacka zgłosiła wniosek o wycofanie tego zadania. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że jest przeciw ponieważ urzędnicy długo 

przygotowywali ten temat, a mając tą kwotę to lokalizacje można jeszcze skonsultować z 
radnymi.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że oficjalnie wycofuje ten punkt z muralem.     
 Przew. RM Marian Czerner poprosił o przygotowanie głosowania, ujmując w nim wszystkie 

przedyskutowane poprawki. Następnie po konsultacji z panią skarbnik przedstawił treść 
głosowania. 

 Radna Anna Ronin poprosiła o wyjaśnienie tego zapisu o korekcie planu wydatków.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak wyjaśniła, że zmiana planu wydatków w zakresie 

obsługi odsetek od kredytów i pożyczek była pierwotnie planowana na 100.000 zł ale gdy 
wycofuje się zadanie z muralem w kwocie 50.000 zł to w celu zrównoważenia budżetu należy 
dokonać korekty na 50.000 zł. Środki więc wracają do punktu w którym były. 

 Przew. RM Marian Czerner zamykając dyskusje zarządził głosowanie.     
Głosowano    w sprawie:  
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok wraz z autopoprawką i 
wycofanym przez Prezydenta Miasta punktem dotyczącym utworzenia murala i korektą planu 
wydatków w zakresie odsetek od kredytów i pożyczek w kwocie 50.000 zł.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (2)
Michał Kuliga, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Anna Ronin, Paweł Rycka
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/444/2021 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie uchwały z uwzględnieniem zmian dokonanych w uchwale w sprawie 
zmiany budżetu miasta na 2021 rok. 
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej z uwzględnieniem 
zmian w uchwale w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Michał Kuliga, Anna Ronin, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/445/2021 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Marian Czerner  zarządził 10 minut przerwy. Przerwa od godz. 19:40 do godz. 
20:00.

8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w 
Raciborzu.

 Po przerwie Przew. RM Marian Czerner stwierdził, że na sali jest kworum i następnie z uwagi 
na pozytywne opinie komisji i braku chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
Policji w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/446/2021 w sprawie przekazania środków finansowych dla 
Komendy Powiatowej Policji w Raciborzu. 

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2020r. do 31 grudnia 2020 r.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2020r. do 31 grudnia 2020 r.  
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/447/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2020r. do 31 grudnia 2020 r. 

10. Uchwała w sprawie oceny sytuacji ekonomiczni - finansowej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/448/2021 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

11. Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego i 
wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego osoby ubiegającej się o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego.

 Przew. RM. Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie. 
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego
i wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego osoby ubiegającej się o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/449/2021 w sprawie  określenia wzoru wniosku o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego i wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego osoby 
ubiegającej się o przyznanie dodatku mieszkaniowego.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej utworzenia i prowadzenia ośrodka 
rehabilitacji dla zwierząt.

 Przew. RM. Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej utworzenia i prowadzenia ośrodka 
rehabilitacji dla zwierząt. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica, Leon Fiołka, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/450/2021 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej utworzenia i 
prowadzenia ośrodka rehabilitacji dla zwierząt. 

13. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że po dyskusji z udziałem mieszkańców Komisja 
GMOŚiBP przyjęła wniosek o wycofanie projektu przedmiotowej uchwały z porządku obrad 
komisji. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że na komisji wysłuchano relacji z Komisji GMOŚiBP i po 
dyskusji zarządzono głosowanie ale Komisja RGBiF nie rozstrzygnęła tej kwestii.  

19



 Radny Henryk Mainusz przekazał, że przedstawiciele mieszkańców na komisji zwracali uwagę 
na fakt, że przez kilkadziesiąt lat zajmowali się tą nieruchomością i w tej kwestii złożyli do sądu
wnioski o zasiedzenie. Uznał więc, że należy poczekać na decyzję sądu i dopiero wówczas 
zadecydować o dalszym losie tego terenu. Dodał, że przychyla się też do głosów, że w tej 
okolicy brak jest terenów zielonych. W związku z powyższym przekazał, że będzie głosował 
przeciwko tej uchwale.   

 Radna Ludmiła Nowacka uznała, że najlepiej aby faktycznie w tym sporze zdecydował sąd. Po 
drugie dobrze mieć na uwadze względy społeczne, bo chodzi o tereny przynależne do domu 
nauczycielskiego i stanowią one miejsce odpoczynku i rekreacji. W związku z tym przekazała, 
że będzie głosować przeciw. 

 Radny Piotr Klima przekazał swój zdecydowany sprzeciw i dodał, że nie rozumie takiej 
antyspołecznej polityki miasta.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przypomniał, że aktualnie obowiązuje tam plan przestrzenny 
uchwalony 5 lat temu przez radę i przewiduje on zabudowę. Dodał, że teraz uchwała mówi 
tylko i wyłącznie o zmianie parametrów dotyczącej tej zabudowy i niezależnie czy ta uchwała 
zostanie przyjęta czy nie to nie ma to w ogóle wpływu na procedowanie wniosków o 
zasiedzenie. Kwestie planistyczne w ogóle nie są powiązane z  kwestiami własnościowymi. 
Dodał, że to jaki tam będzie obowiązywać plan zagospodarowania przestrzennego nie będzie 
miało wpływu na rozstrzygnięcia sądu, bo dla sądu będzie liczyło się co innego i jeżeli ktoś 
miał dzierżawę, to nie będzie łatwo przeprowadzić zasiedzenia. Dodatkowo wskazał, że 
podjęcie tej uchwały to dopiero rozpoczęcie procedury planistycznej, więc ta sprawa i tak 
ponownie trafi pod obrady rady.    

 Przew, RM Marian Czerner przekazał, że przychyla się do głosu radnych aby nie ograniczać 
terenów zielonych tam gdzie nie musimy. Oczywiście to co przekazał prezydent jest dla niego 
jasne.   

 Radny Henryk Mainusz przyznał, że 5 lat temu rada podjęła tą decyzję, niemniej wskazał, że 
wówczas nie było świadomości, że są jakiekolwiek osoby zainteresowane zasiedzeniem tego 
terenu.  Dzisiaj jest inna informacja i inna rzeczywistość. Wskazał, że podzielenie tego terenu 
na małe działki i tak nie pozwoli na zrealizowanie tam inwestycji, a wówczas pozostała część 
dalej będzie mogła tą rekreację tam uprawiać. 

 Radny Mirosław Lenk podkreślił, że ta kadencja rady i poprzednia w stosunku do zmian planu 
zachowuje się profesjonalnie, bo wcześnie, nie zawsze tak bywało. Dodał, że dzisiaj ta 
świadomość jest w  tym zakresie większa. Dalej wskazał, że o zasiedzeniu zdecyduje sąd, 
niemniej aby nie denerwować mieszkańców osobiście będzie głosować przeciw.    

 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) przyznał, że pamięta taką kadencję, że radni z firmą, która 
przygotowywała zmiany w planie musieli na tej sali spędzać po kilkanaście godzin. Dodał, że 
tych zmian było bardzo dużo i dotyczyły całego miasta.  

 Radna Justyna Poznakowska przekazała, że nie mogła uczestniczyć w dyskusji na komisjach z 
przyczyn zawodowych niemniej zwróciła się z prośbą aby nie popełniać błędu jak że żłobkiem, 
który został wciśnięty w trudne miejsce. Teraz na placach szkoły specjalnej próbuje się 
wybudować obiekt mieszkalny. Uznała, że nie jest to dobra propozycja, bo będzie to utrudniało 
pracę w tej szkole.  

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 1, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (1)
Zuzanna Tomaszewska
PRZECIW (16)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk 
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Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Zygmunt Kobylak, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada nie podjęła Uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu. 

14. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Markowickie Tarasy.

 Radny Michał Szukalski przekazał, ze Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Piotr  Klima zapytał czy takie propozycje ze względów językowych są konsultowane z 
polonistami. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że nigdy nie były i nie są.  
 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywna opinię komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Markowickie Tarasy (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt
Kobylak, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Piotr Klima, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica, Leon Fiołka, Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/451/2021 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. 
Markowickie Tarasy. 

15. Raport o stanie gospodarowania zasobem nieruchomości w Gminie Racibórz.

 Radny Michał Szukalski przekazał, ze Komisja GMOŚiBP nie opiniowała przedmiotowego 
materiału.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF zapoznała się z przedmiotowym 
materiałem.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że raport obejmuje rok 2020. 
Wskazał, że materiał obejmuje wszystkie nieruchomości miejskie, także te poza granicami 
miasta. Podano dane na temat sprzedaży i na temat dzierżaw.  Zaakcentował wielkość 
dochodów z tego tytułu sprzedaży nieruchomości bo to kwota ponad 14 mln zł., co stanowiło 
117 % planu. Dodał, że takiej wielkości dochodów i takiego procenta wykonania planu 
dochodów nie było nigdy. W tym miejscu podziękował za świetną pracę całego wydziału 
gospodarki nieruchomościami.   

 Radna Anna Szukalska podziękowała za ten świetny materiał i za ten wynik i życzyła 
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podobnego wyniku w tym roku. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny podziękował za pochwały i dodał, że przekaże

je wydziałowi. 
 Radny Mirosław Lenk podkreślił ciągłość urzędu i wskazał, że aby coś sprzedać trzeba coś 

przygotować. Ten kto przecina wstęgę ma najwięcej do powiedzenia i odbiera główny laur. 
Uznał więc, że gratulacje należą się byłym i obecnym pracownikom wydziału gospodarki 
nieruchomościami ale też z wydziału inwestycji i urbanistyki. Wskazał, że ważna jest też 
kwestia przygotowania działek do sprzedaży. Przyznał, że takiego wyniku gmina nie miała od 
początku i pogratulował wszystkim tym, którzy się do tego przyczynili.      

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych 
w Raciborzu przy ulicy ks. Józefa Londzina.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima wskazał na niepokojące zjawisko nieustępliwości właścicieli. Dodał, że w 
tym przypadku wiąże się to z niedogodnym dojazdem do podwórza. Uznał więc, że należy 
dążyć do tego aby proponować właścicielom coś w zamian, równorzędny a nawet lepszy teren.  

 Przew. RM z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych 
w Raciborzu przy ulicy ks. Józefa Londzina. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/452/2021 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
działek położonych w Raciborzu przy ulicy ks. Józefa Londzina. 

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu przy ul. Drewnianej.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF po dyskusji pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że miasto też ma możliwość aby w tym miejscu postawić
kamienicę dlatego też będzie przeciw tej sprzedaży. Następnie z uwagi na pozytywne opinie 
komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu przy ul. Drewnianej. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Stanisław Borowik, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (6)
Marian Czerner, Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica, Leon Fiołka, Michał Kuliga

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/453/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działek gruntu położonych w Raciborzu przy ul. Drewnianej.

18. Uchwała w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica, Leon Fiołka, Michał Kuliga

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/454/2021 w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi 
Miasta Racibórz.

19. Uchwała w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP negatywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF negatywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Ronin zapytała radnego Mirosława Lenka czy miało miejsce zapowiadane na 
ostatniej sesji spotkanie i jakie są uzgodnienia. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że pamiętał o tym. Kontaktował się nawet z Zastępcą 
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Prezydenta Miasta Dominikiem Koniecznym. Proponował spotkanie z przedstawicielami tych 
dużych firm, zwłaszcza marketów, max. 10 firm. Nie zdążono jednak w tej kwestii wymienić 
stanowiska. Uznał, że wtedy wszystkim łatwiej będzie podjąć decyzję. Dodał, że nie zakłada, że
wszyscy zgodzą się na wykluczenie z systemu. Podkreślił jednak, że te duże podmioty mają 
również misje związane z ekologią więc zakłada, że dojdzie do porozumienia. Dodał, że oferuje
swą pomoc ponieważ sam tego nie zrobi, najlepiej zrobić to wspólnie z prezydentem.     

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) przyznała, że myślała, że takie spotkanie już się odbyło i 
dzisiaj będzie można podjąć decyzję. Dodała, że pogratuluje gdy uda się przekonać szefów tych 
dużych firm. Raczej jednak to nie nastąpi, a przeciąganie tego o następne miesiące nie ma 
sensu. Wskazała, że gmina na tym traci. Dalej podkreśliła, że pani poseł Gabriela Lenartowicz 
nic nie wspominała o tym, że prace w sejmie w tym zakresie się kończą. Uznała więc, że jest to 
wróżenie z fusów, a pół roku już stracono. Warto dzisiaj zagłosować i to zastopować w drugiej 
połowie roku.

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że zrobił to najgrzeczniej jak mógł. Wskazał, że 
wszyscy ostatnio uznali, że z przedsiębiorcami należy porozmawiać. Dodał, że nie widzi po 
swojej stronie zaniechania. Kontaktował się z zastępca prezydenta i złożył swoją propozycję. 
Wskazał, że czas upłyną ale nie jest to powód aby się obwiniać. Oczekuje na stanowisko 
prezydenta bo sam nie jest wstanie tego problemu załatwić. Uznał, że radni potrzebują sygnału 
ze strony przedsiębiorców. Wskazał, że na komisji byli już przedstawiciele Raciborskiej Izby 
Gospodarczej ale markety nie są zrzeszone w izbie. Oprócz tego ważne jest aby zaprosić 
przedstawicieli dużych zakładów. Nawet gdy to się nie uda to też będzie jakiś sygnał i wtedy 
łatwiej będzie podjąć decyzję.       

 Przew. RM Marian Czerner sprostował wypowiedź radnej Anny Ronin bo dzisiaj pani poseł 
Gabriela Lenartowicz potwierdziła prace w tym zakresie, i że ma to tracić do komisji w 3 
kwartale. Dodał, że ministerstwo jest zdeterminowane wprowadzić to jeszcze w tym roku.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że sięgając do protokołu z ostatniej sesji można 
tam znaleźć słowa radnego Mirosława Lenka, że spotkanie planował zorganizować do 
następnych komisji. Dodał, że jest zdziwiony, że to tych spotkań nie doszło.   

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że wygląda to na zaplanowana akcję, a bardzo nie lubi takich 
sytuacji. Dodał, że wie co mówił i wie co może zrobić.  Nie pisze tam, że to zrobi osobiście, a 
nawet jeśli jest tam tak napisane to jego prośba do Zastępcy Prezydenta Dominika Koniecznego 
wynikała z braku wystarczającego umocowania i siły przekonywania jakie miał kiedyś. 
Wskazał, że co innego jest izba gospodarcza. Dodał więc, że nie wyobrażał sobie organizacji 
takiego spotkania bez prezydenta. Uznał, że współpraca w tym zakresie nie jest niczym 
nagannym, a to co się dzieje teraz na sesji uznaje za lekka ustawkę.    

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) przekazała, że po pierwsze komisja budżetu zakończyła się
słowami, że będą jeszcze rozmowy. Po drugie prezydent miasta na konferencji prasowej po sesji
mówił, że chce doprowadzić do tego spotkania z przedsiębiorcami.  

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) przekazała sprostowanie, bo nie bierze udziału w żadnej 
zaplanowanej akcji. Dodała, że pamięta co było na ostatniej sesji i czekała z nadzieją, że dzisiaj 
decyzja będzie podjęta. Dalej zapytała radnego Mirosława Lenka czego oczekuje się po 
spotkaniu z tak dużymi firmami. Uznała, że należy na to popatrzeć realnie. Dodała, że te 
przedstawione tłumaczenia dla niej są nie do przyjęcia. Wskazała, że odkładanie tego o kolejne 
miesiące sprawia, że pieniądze będą dalej uciekać.      

 Radna Zuzanna Tomaszewska poprosiła aby na to spotkanie zaprosić także firmę Silesia Film, 
która niejednokrotnie zwracała się o zmiany w tym systemie.   

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że nie jest tu na etacie i nie ma takiego obowiązku by co 
miesiąc zajmować się tą samą sprawą, w niezmienionej formie. Uznał, że chwała radnemu, że 
zaoferował się pomocą w organizacji spotkania ale obarczanie go winą za to, że takie spotkanie 
się nie odbyło to trochę przesada. Za chwilę będą zadania domowe dla radnych. Dodał, że póki 
co w tych propozycjach przekazywanych co miesiąc nic się nie zmienia i być może chodzi 
właśnie o to aby za którymś razem radni jednak zmiękli i to przegłosowali. Uznał, że szukanie 
winnych wśród tzw „sieciówek” nie do końca jest prawdą. Dalej uznał, że nad tematem należy 
się pochylić i trzeba trochę uczciwości i posłuchania argumentów radnych, a nie tylko tego co 
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kalkulator wykazał. Dodał, że potrzeba przygotowania raportu, który będzie naprawdę 
świadczył o tych co zasypują nasze śmietniki śmieciami, a nie wykazać tego najbliższego z 
brzegu, którego łatwo z systemu wyrzucić. Zapytał co będzie jak ich wyrzucimy, a problem 
dalej zostanie i kogo wtedy będzie się szukać.           

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że przywołując protokół z poprzedniej sesji chciał 
pokazać, że radny Mirosław Lenk po sesji podszedł do sprawy już mniej zasadniczo i pewnie. 
Dodał, że być może inaczej byłoby to odebrane gdyby przekaz na sesji był inny. Dodał, że 
przytoczył te słowa bo był tam wskazany konkretny termin.   

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że chciał uniknąć takich dyskusji, bo one do niczego nie 
prowadzą. Dodał, że po raz kolejny prezydent miasta zaprosił go do szerokiej współpracy, 
kopiąc go przy okazji. Było to niepotrzebne, bo starał się w tej sprawie zachować  zdrowy 
rozsądek, umiar i mądrość nabytą w pracy samorządowej. Dalej zapewnił, że wielu z 
raciborskich przedsiębiorców ze zrozumieniem podchodzi do tego tematu. Trzeba jednak z nimi
porozmawiać i potraktować poważnie. To co jednak zrobiono dzisiaj bardzo go zabolało. Dodał,
że wykazał się dobrą wola i został złapany na protokole. Dodał, że jest mu przykro, bo po raz 
kolejny prezydent miasta w taki sposób zaprasza go do współpracy.     

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) przekazała, że nie będzie się wtrącać w te dżentelmeńskie 
rozmowy bo interesuje ją tylko to aby podjąć decyzję. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny odpowiadając radnemu Henrykowi 
Mainuszowi przekazał, że ta uchwała co miesiąc zmienia się. W uzasadnieniu zmienia się kwota
jaką mieszkańcy dopłacają do systemu. Kwota ta sięga już blisko 0,5 mln zł. Następnie zapytał 
Przew. RM, czy skontaktował się już z ministerstwem i uzyskał informacje, kiedy wejdzie w 
życie, bądź pod obrady sejmu zmiana ustawy o otrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
Dodał, że pani poseł Gabriela Lenartowicz mówiła o tym, że związki miast i powiatów są 
przeciwne dopłacaniu do systemu z własnych budżetów.        

 Przew. RM Marian Czerner zamknął dyskusję w tym punkcie i zarządził głosowanie.   
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (8)
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (13)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, 
Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada nie podjęła Uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.

20. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Raciborzu.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Raciborzu. 
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Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Mirosław Lenk
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/455/2021 w sprawie  skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Raciborzu. 

21. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach
skargi na Uchwałę Nr XXV/358/2020 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 listopada 2020 r. w 
sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Racibórz.

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że bez wątpienia skargę należy przekazać do WSA, zastanawia
go jednak to czy przekazywać ją z takim uzasadnieniem. Wskazał, że kontrola w zasadzie 
dobiega już końca i prawdopodobnie gdy sąd administracyjny to rozstrzygnie to będzie już po 
kontroli i nie będzie miało to znaczenia. Dalej wskazał, że w uzasadnieniu co prawda 
przywołany został wyrok NSA ale od czasu jego wydania pojawiła się już glosa krytyczna. 
Sama też skarga będzie rozpatrywana przez sąd, który napisał wprost, że rada gminy może 
jedynie kontrolować wskazane w ustawie podmioty i nie może zlecać komisji rewizyjnej 
kontrolowania podmiotów w tym przepisie nie wymienionych. Nie ma więc podstaw myśleć, że
WSA nagle zmieni zdanie. Dodał, że wymogi są takie aby skargę przekazać ale zastanawia się  
czy nie uprościć uzasadnienia.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że nie popiera tej argumentacji. Wskazała argument , że 
kontrola się skończyła nie jest żadnym argumentem, bo w trakcie tej kadencji rada może chcieć 
skontrolować inne spółki i ta wykładnia jest potrzebna, nawet z wykorzystaniem sądu drugiej 
instancji.  

 Radny Jarosław Łęski (Ad Vocem) zapytał czy chodzi o wykładnię, czy nie bacząc na koszty, o 
potwierdzenie swoich uprawnień do interpretacji przepisów prawnych, czyli pójście wyżej do 
NSA.   

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że w tej uchwale chodzi o to co jest w niej dokładnie 
zapisane, ani słowa więcej, ani  słowa mniej. Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej 
dyskusji zarządził głosowanie.  
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Gliwicach skargi na Uchwałę Nr XXV/358/2020 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 listopada 
2020 r. w sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
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Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica, Leon Fiołka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXII/456/2021 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gliwicach skargi na Uchwałę Nr XXV/358/2020 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 25 listopada 2020 r. w sprawie przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady 
Miasta Racibórz. 

22. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Kończąc wystąpienie w sposób 
symboliczny przekazał Przew. RM tablicę z wypisana kwotą oraz przytoczył 3 cytaty. Cytat 
pierwszy „chodzi o przesunięcie o jeden miesiąc w podjęciu tej uchwały”. Cytat drugi „jest 
kilka niejasności prawnych i chciałbym się wnikliwie przyjrzeć analizie tematu”. Cytat trzeci 
„jest to słuszny krok ale potrzebuję jeszcze trochę czasu aby przeanalizować niejasności”. 
Dodał, że słowa te padły z ust Przew. RM Mariana Czernera, który wtedy był jeszcze radnym, 
na posiedzeniu Komisji GMOŚiBP w dniu 21 maja 2020 r.,  kiedy zgłosił wniosek o wycofanie 
projektu uchwały, która pozwoliłaby aby mieszkańcy nie musieli dopłacać do śmieci z 
marketów i firm, czyli ponad rok temu. Kwota, która była widoczna na tablicy to 480 tys. zł. to 
jest kwota jaką mieszkańcy dopłacili przez miesiące styczeń, luty, marzec i kwiecień do 
marketów i firm. 

 Przew. RM Marian Czerner zamknął przedmiotowy punkt obrad. 

23. Wolne wnioski i informacje.

 Radny Michał Szukalski zgłosił wniosek aby w dniu dzisiejszym interpelacje i zapytania były 
składane na piśmie.

 Radna Anna Wacławczyk zwróciła uwagę, że mamy teraz punkt - Wolne wnioski i informacje.  
 Radny Michał Szukalski poprawił swój wniosek tak aby wszystkie wnioski,  zapytania i 

interpelacje składane w punkcie Wolne wnioski i informacje były dzisiaj składane pisemnie.  
 Radna Anna Wacławczyk zapytała więc po co jest ten punkt w porządku obrad. 
 Przew. RM Marian Czerner zarządził przygotowanie głosowania wniosku radnego Michała 

Szukalskiego. 
 Radna Anna Wacławczyk zwrócił uwagę, że tych zgłoszeń nie ma dużo.
 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że radni zdecydują głosując ten wniosek. Następnie 

zarządził głosowanie.  
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie głosuje.

Głosowano wniosek w sprawie:
złożenia dzisiejszych wolnych wniosków i informacji na piśnie. 
Wyniki głosowania
ZA: 3, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 7
Wyniki imienne:
ZA (3)
Piotr Klima, Anna Szukalska, Michał Szukalski
PRZECIW (8)
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Wacławczyk
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Marian Czerner, Justyna Poznakowska, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
BRAK GŁOSU (1)
Mirosław Lenk
NIEOBECNI (7)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada odrzuciła powyższy wniosek.

 Radny Piotr Klima przekazał, że bardzo mu się nie podoba taki gest prezydenta miasta z tablicą.
Można było to wykonać na kartce papieru, a nie wydawać środki na tablicę z kasy urzędu 
miasta, chyba że ma to być eksponat i przewodniczący zaniesie to jutro do muzeum. Ma 
wrażenie, że prezydent miasta rozpoczął wojnę na tablice i zaczyna się ciekawa zabawa. Dalej 
zapytał w sprawie szatni w Brzeziu, o jakie środki prezydent miasta wystąpił i co z realizacją. 
Po drugie zapytał co z włączeniem się miasta w obchody związane z biskupem Józefem 
Gawliną. Uznał, że warto nawiązać współprace partnerską z miastem we Włoszech gdzie jest 
pochowany biskup, a na tegoroczne obchody zaprosić opata tamtejszego klasztoru i burmistrza 
tego miasta. Po trzecie zwrócił uwagę na wycinkę drzew w wielu miejscach i że na wysokości 
działek naruszyło to stosunki wodne. Dodał, ze takie wycinki miały miejsce też na ul. 
Kochanowskiego. Po czwarte wskazał, że odnośnie ulicy Bema sprawa jest w sądzie w Rybniku
i czy jest sens podejmowania tam działań. Poprosił też o odpowiedzi zarówno w zakresie ul. 
Bema jak i ul. Ogrodowej. Po piąte wskazał, że na ul. Długiej dalej stoi wolny lokal po RCI 
więc warto zastanowić się co tam powinno być. Uznał, że warto by tam uruchomić centrum 
czeskie. Po szóste już kilka razy prosił aby w spotkaniach z ważnymi osobami brali udział także
radni. Zapytał też w jakiej sprawie było spotkanie z wicemarszałek sejmu. Zapytał też co dalej 
wynika z tych spotkać i czy nie są to tylko spotkania partyjne. Po siódme wskazał, że hasło – 
Impakt mało mówi i zapytał co dało, że tam raciborski głos tam wybrzmiał. Po ósme w zakresie
spółki Unia wskazał, że bilans za marzec wykazał 100.000 straty i zapytał czy zostało zwołane 
zgromadzenie wspólników w celu podjęcia uchwały w celu dalszego istnienia spółki, czy jest 
plan naprawy spółki i czy prezydent ma środki aby podnieść kapitał zakładowy spółki albo 
pomysł na ich znalezienie w budżecie miasta i jaka jest przyczyna, że obecny prezes nie jest 
ujawniony w KRS-ie.                     

 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że w imieniu mieszkańców dzielnicy Markowice 
składa interpelację dotyczącą czyszczenia i koszenia rowów melioracyjnych. Wskazała na 
obecne tzw. powodzie błyskawiczne, którym można by zapobiec. Dla przykładu podała ul. 
Odrodzenia oraz zaapelowała o przyśpieszenie remontu ul. Odrodzenia – Dębniki. Dalej 
wskazała, że bujna roślinność porasta  całą dzielnice, łącznie z ul. Gliwicką.     

 Radna Justyna Poznakowska zaapelowała o czystość i porządek na rynku, zwłaszcza w 
weekendy i albo zwiększyć gabaryty śmietników albo częstotliwość opróżniania bo rynek to 
wizerunkowe miejsce. W tym miejscu przedstawiła kilka zdjęć i dodała, że przedstawiony stan 
miał miejsce na pierwszej majowej niedzieli, gdy ruszyła gastronomia.  

 Radny Paweł Rycka przekazał, że w dniu 26 czerwca 2019 r. zwrócił się do prezydenta miasta z
prośba aby umożliwić młodzieży wyboru wykonawcy na dni miasta. Tematu nie podjęto 
dlatego też wspólnie z innymi radnymi postanowili pomóc młodzieży dokonać tego wyboru i 
zająć się tym tematem od początku do końca. Dodał, że wyniki przeprowadzonej sondy planuje 
przedstawić na wrześniowej sesji. Po drugie na komisji oświaty proponował organizację zajęć w
ramach wakacji w mieście również na dzielnicach. Następnie jednak dodał, że radny Michał 
Kuliga podczas sesji dowiedział się, że tak właśnie będzie. Po trzecie uznał, że prezydent miasta
na sesji pokazuje teatr, bo na spotkaniu mówi o odłożeniu sprawy lodowiska o miesiąc, później 
jednak decyduje się i wnosi to pod obrady, po czy na sesji mówi, że chciał tak naprawdę to 
wycofać. Zapytał więc, czy tak ma wyglądać dialog z prezydenta z radnymi.          

 Radny Michał Szukalski przyznał, że pomysł z tablicą był genialny ale pokusił się o drugą 
stronę tej karty, bo medal ma dwie strony. Pierwsza stronę tablicy przedstawił prezydent, a on 
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przedstawi drugą stronę zawierającą skutek finansowy nadzoru prezydenta nad spółką Unia, tak 
aby prezydent o tym nie zapomniał. Następnie wręczył tablicę prezydentowi miasta.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do przedstawionych spraw przekazał, że ma 
nadzieje, że większość z nich trafi na piśmie, niemniej aby od razu niektóre sprawy wyjaśnić 
przekazał, że ten czek (tablicę) zakupił w firmie za kwotę 73,80 zł z własnych środków. Na 
pozostałe pytania radnego Piotra Klimy odpowie jak zostaną przedstawione na piśmie bo było 
ich bardzo dużo. W zakresie zdjęć z rynku przedstawionych przez radną Justynę Poznakowską 
przekazał, że szkoda, że z takimi sprawami radni czekają cały miesiąc, bo warto dać znać od 
razu a później na sesji też można to odczytać. Chodzi o to aby podjąć działania od razu. W 
zakresie rowów o których wspomniała radna Justyna Henek – Wypior  przekazał, że rowy są 
koszone, niemniej część rowów w dzielnicy Markowice jest w zarządzie RZGW i pamięta, że w
zeszłym roku specjalnie zabiegał o tzw. Bodek i to w zeszłym roku zostało wykoszone. Dodał, 
że prace trwają w kolejności i więcej ekip nie ma. W zakresie ul. Gliwickiej przekazał, że to 
droga wojewódzka. Dodał, że tam gdzie się da to mocno naciska na PK, niestety przełożenia na 
powiat i województwo nie ma prostego. Dodał, że wskaże im na ten problem.      

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk zaproponował radnym spotkania w dwa 
poniedziałki czerwca, a więc 7 czerwca o godz. 16:00 odbędzie się spotkanie w sprawie murala,
a w dniu 14 czerwca o godz. 16:00 spotkanie w sprawie powołania lokalnej organizacji 
turystycznej, chodzi o punkt przy ul. Długiej.

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że nie pierwszy raz pojawia się wniosek aby radni na 
piśmie przedstawiali interpelacja zapytania i wnioski i uznała, że trochę to wypacza ideę sesji i 
roli radnego. Dodała, że to jedyna okazja aby radny mógł się wypowiedzieć publicznie w 
sprawach mieszkańców. Poprosiła więc aby na przyszłość nie składać takich wniosków.

 Radny Henryk Mainusz w związku z powyższą wypowiedzią wskazał, że padło ileś tam pytań i 
odpowiedzi na to nie było, więc jest tylko konkluzja, że jak jest coś na piśmie to wtedy jest 
odpowiedź. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że pisać zawsze należy niemniej uznała, że możliwość 
przekazania tego na sesji, która jest transmitowana mieszkańcom też ma swoją wartość.   

 Radny Henryk Mainusz uznał, że nie chodzi o wartość ale o to, że widać kto pyta.  
 Radny Jarosław Łęski wskazał, że ten punkt to wolne wnioski i informacje, a zapytania i 

interpelacje mają być składane na piśmie i są publikowane w BIP-ie, a radni otrzymują później 
odpowiedź.     

 Przew. RM Marian Czerner odczytał pismo jakie wpłynęło od posła Krzysztofa Gadowskiego z 
życzeniami z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego i następnie podkreślił, że warto rozmawiać
ale nie poprzez bilbordy i tablice ale w salach, kulturalnie, odpowiadając na pytania i 
wyjaśniając sprawy mieszkańcom.   

24. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął XXXII sesję 
Rady Miasta Racibórz, godz. 22:26. 

Przewodniczący Rady

        Marian Czerner

Przygotował: Leszek Jureczko
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